
 

P R O T O K Ó Ł   Nr II/18 

 

z sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Brzeziny 
 
odbytej w dniu 28.11. 2018 r. Gminnego Ośrodka Kultury w Brzezinach  

ul. 1000-lecia 10. 

 
Sesję rozpoczęto o godz.1300. Obecnych radnych według załączonej listy obecności 15.  
 
Przewodniczący obrad – Karol Bakacz 
Protokolant – Danuta Waliszewska 
 
W obradach sesji uczestniczyli: 

 
1. Marek Cieślarczyk – Wójt Gminy Brzeziny  
2. Marian Kasperski- Sekretarz Gminy 
3. Jerzy Kozłowski – Poseł na Sejm RP 
4. Paweł Raczak – Asystent Posła 

 
P O R Z Ą D E K     O B R A D 
 

1. Otwarcie sesji 
a/ stwierdzenie kworum 

2. Wybór sekretarza sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdania Komisji działających przy Radzie Gminy Brzeziny za okres 

międzysesyjny. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

 
 ustalenia liczby i rodzajów stałych komisji Rady Gminy Brzeziny oraz liczbowych 

składów komisji, 
 ustalenia składów osobowych Komisji Rady Gminy, 
 ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Brzeziny. 

  
7. Interpelacje i zapytania do Wójta Gminy. 
8. Odpowiedzi na interpelacje . 
9. Wolne wnioski i informacje. 
10.  Zakończenie obrad.   

 
Ad.1. 
 
Otwarcia II sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy – Karol Bakacz. Powitał przybyłych 
na sesję nadzwyczajną Rady Gminy –  wójta, sekretarza, Jerzego Kozłowskiego – Posła na 
Sejm RP, Pawła Raczaka – Asystenta Posła, radnych Gminy Brzeziny, radnych powiatowych, 
radnych gminy Brzeziny, sołtysów oraz mieszkańca naszej gminy. 
Przewodniczący przedstawił porządek obrad.  
 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 



  

Przewodniczący Rady Karol Bakacz - stwierdził, że na ogólny stan Rady Gminy – 15, w 
obradach sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych 
uchwał.  
 
Ad.2 
 
Na sekretarza sesji zaproponowano radnego Stanisława Walaszczyka. 
Zaproponowany radny został wybrany sekretarzem sesji 15 głosami za. 
  
Ad.3 
 
Przewodniczący Rady Karol Bakacz poinformował, że protokół nr I/18 z sesji Rady Gminy 
Brzeziny został wyłożony do wglądu w sekretariacie gminy. Przypomniał, że każdy radny ma 
obowiązek zapoznać się z protokołem, w związku z tym, Przewodniczący obrad 
zaproponował przyjęcie protokołu bez czytania na sesji. 
Nie było uwag do w/w protokołu. 
 
Protokół nr I/18z sesji Rady Gminy Brzeziny z dnia 23.11.2018 r. został przyjęty 15 głosami 
za. 
 
Sprawozdania Komisji działających przy Radzie Gminy Brzeziny za okres międzysesyjny. 
Komisje nie obradowały w w/w okresie. 
 
Ad.5 
 
Wójt Gminy Brzeziny Marek Cieślarczyk przedstawił sprawozdanie za okres 
międzysesyjny.  
 
W pierwszej kolejności Wójt Gminy Brzeziny Marek Ceślarczyk przeprosił Panią Grażynę 
Misiak radną Powiatu Kaliskiego VII kadencji za pominięcie powitania na I sesji rady Gminy 
Brzeziny. Dodał, że to emocje sesji. 
 

1. „Podpisano dokumenty związane z ekwiwalentem za niewykorzystany urlop 
ustępujących wójtów Pana Krzysztofa Niedźwiedzkiego i Pana Zbigniewa Słodowego 
oraz  odprawy, które przysługiwał zgodnie z prawem łącznie na kwotę: ekwiwalent za 
urlop 13.384,00 zł brutto oraz odprawy 55.500,00 zł brutto. 

2. W tym tygodniu zostanie ogłoszony przetarg na dowozy dzieci do szkół. Otwarcie 
przetargu nastąpi 6 grudnia 2018 r. 

3. Podjąłem decyzję o utrzymaniu dotychczasowych stawek podatku od nieruchomości i 
środków transportu drogowego. Stawki podatku w roku 2019 zostają takie same jak w 
2018 r. Dodał, że może się to zmienić jeśli rada gminy zmieni, gdyż  rada może 
wszystko. 

4. Prowadziłem bieżącą działalność w Urzędzie Gminy - wydawanie decyzji 
administracyjnych, organizacja pracy i kierowanie urzędem. 

5. W dniu 6.12.2018  czwartek w Sali GOK –u o godz. 1830 odbędzie się spotkanie 
informacyjne w spawie budowy sieci  i podłączenie światłowodu dla rejonu Osiedla za 
Kościołem, oraz centrum Brzezin. Zwracam się z prośbą do radnych z Brzezin o pomoc 
sołtysowi Brzezin w rozniesieniu kurend dla mieszkańców. Za tydzień drugie zebranie o 
tej samej tematyce w dniu 13.12.2018 w sali GOK-u o godz. 1830 dla rejonu Osiedla 
Generała Zajączka i osiedla w kierunku Opatówka”. 

 
Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Brzeziny zostało przyjęte 
jednogłośnie. 

  



  

Ad.6 Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
 

 ustalenia liczby i rodzajów stałych komisji Rady Gminy Brzeziny oraz liczbowych 
składów komisji, 

 
Przewodniczący Rady Gminy Brzeziny Karol Bakacz poinformował, że według Statutu 
Gminy Brzeziny Rada powołuje cztery komisje: 

1. Rolnictwa, Budżetu i Finansów, 
2. Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych, 
3. Bezpieczeństwa Publicznego i Gospodarki Komunalnej, 
4. Rewizyjnej. 

Projekt uchwały Nr II/4/2018 przeczytał Przewodniczący Rady Gminy Brzeziny Karol 
Bakacz  
 
Przewodniczący obrad poddał pod dyskusję projekt w/w uchwały. 
Nie było pytań ani uwag do w/w projektu. 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 
 
Uchwała Nr II/4/2018 Rady Gminy Brzeziny z dnia 28 listopada 2018 r. w sprawie: 
ustalenia liczby i rodzajów stałych komisji Rady Gminy Brzeziny oraz liczbowych 
składów komisji, została podjęta: 10 głosami za, 5 głosami przeciw 
 

 ustalenia składów osobowych Komisji Rady Gminy, 
 
Projekt uchwały Nr II/5/2018 przeczytał Przewodniczący Rady Gminy Brzeziny Karol 
Bakacz.  
Przewodniczący Rady Gminy Brzeziny Karol Bakacz. zaproponował skład osobowy Komisji 
Rolnictwa, Budżetu i Finansów: 
 
1) Żaneta Pławiak Baś  
2) Jan Niedźwiedź 
3) Karol Bakacz   
4) Leon łaski   
5) Maciej Maksajdowski  
6) Sylwester Nowak  
7) Józef Skoczylas 
 
Głosowanie za zaproponowanym składem osobowym Komisji Rolnictwa, Budżetu i 
Finansów:  
10 za, 3 osoby przeciw, 2 osoby wstrzymały się od głosu. 
Przewodniczący obrad ogłosił 5 min przerwy na wybór Przewodniczącego Komisji. 
Przewodniczącym Komisji Rolnictwa, Budżetu i Finansów został Józef Skoczylas.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Brzeziny Karol Bakacz. zaproponował skład osobowy Komisji 
Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych: 
 

1. Anna Mituła  
2. Małgorzata Dudkiewicz 
3. Hieronim Molka  
4. Józef Skoczylas  
5. Krzysztof Krawczyk 
6. Stanisław Walaszczyk  
7. Sylwester Nowak  
 

 



  

Głosowanie za zaproponowanym składem osobowym Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i 
Spraw Socjalnych:   
15 za. 
Przewodniczący obrad ogłosił 5 min przerwy na wybór Przewodniczącego Komisji. 
Przewodniczącym Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych została Anna 
Mituła. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Brzeziny Karol Bakacz. zaproponował skład osobowy Komisji 
Bezpieczeństwa Publicznego i Gospodarki Komunalnej: 
  
1. Kamila Lewandowska  
2. Krzysztof Krawczyk  
3.  Roman Witoński 
4. Leon Łaski 
5. Maciej Maksajdowski  
6. Stanisław Walaszczyk 
 
Głosowanie za zaproponowanym składem osobowym Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i 
Gospodarki Komunalnej:  
12 za, 3 osoby wstrzymały się od głosu. 
Przewodniczący obrad ogłosił 5 min przerwy na wybór Przewodniczącego Komisji. 
Przewodniczącym Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Gospodarki Komunalnej został 
Roman Witoński.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Brzeziny Karol Bakacz zaproponował skład osobowy Komisji 
Rewizyjnej: 
 

1. Anna Mituła  
2. Bogdan Marszałek  
3. Jan Niedźwiedź 
4. Roman Witoński  

 
Głosowanie za zaproponowanym składem osobowym Komisji Rewizyjnej:  
15 za.  
Przewodniczący obrad ogłosił 5 min przerwy na wybór Przewodniczącego Komisji. 
Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej został Jan Niedźwiedź. 
 
Uchwała Nr II/5/2018 Rady Gminy Brzeziny z dnia 28 listopada 2018 r. w sprawie 
ustalenia składów osobowych Komisji Rady Gminy, została podjęta: 13 głosami za, 1 
głos przeciw, 1 głos wstrzymując. 
 
Radny Hieronim Molka zwrócił uwagę, że zamiast głosu wstrzymujący omyłkowo głos 
oddał przeciw.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Brzeziny Karol Bakacz udzielił głosu Jerzemu Kozłowskiemu 
– Poseł na Sejm RP. 
Poseł na Sejm Jerzy Kozłowski przeprosił, za nieobecność na ostatniej sesji. Pogratulował 
wygranych wyborów Wójtowi i Radnym Gminy Brzeziny. Dodał,  że Brzeziny zaczęły być 
słynne , kilka razy mówiono o nich w telewizji. Dodał, że odpowiedzialność, dobro wspólne 
to traktowanie polityki nie na zasadzie podziałów, czy szukaniu konfliktów tylko szukaniu 
zgody. Dodał, że Polska ma problemy gdyż jesteśmy skonfliktowani wzajemnie. 
Poinformował, że kopanie dołów jest bardzo proste, z trudem przychodzi zasypywanie dołów. 
Zaznaczył, aby szukać płaszczyzny zgody, gdyż tylko zgoda buduje. Zadeklarował pomoc  
Gminie Brzeziny.  



  

Poinformował, że m.in. mógł pomóc w dofinansowaniu budowy basenu w miejscowości 
Śrem. Dodał, że niekoniecznie działa w okręgu wyborczym ale na terenie całej Polski. Na 
koniec szczególnie podziękował sołtysom a w szczególności Pani Halinie Jasińskiej, która 
przyczyniła się do tego jak Rada Gminy Brzeziny wygląda dzisiaj. 
 
Wójt Gminy Brzeziny Marek Cieślarczyk podziękował za obiecujące słowa. Dodał, że 
wraz z Posłem na Sejm oraz Asystentem Posła na Sejm Panem Pawłem Raczak organizowana 
zostaje bezpłatna wycieczka do Warszawy do Sejmu dla uczniów gimnazjum. 
 
Poseł na Sejm Jerzy Kozłowski dodał, że w rozmowie Wójt Gminy Brzeziny zapytał, co 
można na szybko zorganizować dla gminy? Dodał, że na szybko to tylko zorganizować 
wycieczkę dla dzieci. Poinformował, że dzieci z gimnazjum będą miały sfinansowaną podróż 
do Warszawy, wyżywienie na miejscu, zwiedzą Sejm a podczas sesji mogły zobaczyć 
rozpoznawalne twarze. Możliwość zrobienia zdjęcia z Panem Pawłem Kukizem, który nigdy 
nie odmawia. Dodał, że ta wycieczka to będzie początkiem dobrej współpracy. 
 
Sołtys wsi Przystajnia Henryk Maciuszczak zwrócił się do Posła na Sejm Jerzego 
Kozłowskiego w imieniu wszystkich sołtysów, aby się zająć sprawami: 

1.  było obiecane, że sołtysi dostaną podwyżki 200 zł. Niestety nie przeszło przez 
naszego Posła Rackiego. 

2. Od tej kadencji miało być dołożone 5 % do emerytury. 
 
Poseł na Sejm Jerzy Kozłowski odpowiedział, że sprawa z dodatkami upadła. Dodał, że 
projekt był powielany przez KUKIZ 15. Poinformował, że sprawą zajmuje się dwóch posłów: 
Pan Norbert Kaczmarczyk i Pan Jarosław Sachajko. Dodał, że sprawę znamy i nie odpuścimy 
tej sprawy, gdyż praca sołtysów jest jedną z  niedocenianych prac w Polsce. Sołtysi wykonują 
masę czynności, które zajmują czas, z których nie ma korzyści. Jet to niesprawiedliwe, że 
sołtysi tak są traktowani przez system. Dodał, że może w następnych wyborach, które odbędą 
się za rok już nie tylko jedna partia będzie miała wyłączności  ale będzie musiała się zgadzać 
z postulatami innych ugrupowań.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Brzeziny Karol Bakacz ogłosił 10 min przerwy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Brzeziny Karol Bakacz poinformował, że wpłynął wniosek 
o zarejestrowaniu Klubu Radnych  do Klubu Gminy  Brzeziny, gdzie Przewodniczący Rady 
został Roman Witoński. 
 
Wójt Gminy Brzeziny Marek Cieślarczyk zwrócił uwagę o przegłosowane wniosku. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Brzeziny Karol Bakacz odpowiedział, ze to tylko w ramach 
informacji. Dodał, ze Klub Radnych można zgłosić w każdej chwili. nie musi być w porządku 
obrad, dodał, że to tylko informacja. 
 

 ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Brzeziny. 
 
Projekt uchwały Nr II/6/2018 przeczytał Przewodniczący Rady Gminy Brzeziny Karol 
Bakacz. 
Przewodniczący obrad poddał pod dyskusję projekt w/w uchwały. 
Przewodniczący Klubu Radnych Gminy Brzeziny Roman Witoński zaproponował, aby 
wynagrodzenie Wójta pozostało jak w w/w projekcie uchwały. 
 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie imienne w/w projekt uchwały. Radni zostali 
wywołani kolejno z listy obecności: 
 
1. Radna Anna Mituła – głosowała za 
2. Radny Jan Niedźwiedź – głosował za 



  

3. Radny Józef Skoczylas – głosował za 
4. Radny Hieronim  Molka – głosował za 
5. Radna Żaneta Pławiak Baś – głosowała za 
6. Radny Sylwester Nowak – głosował za 
7. Radny Leon Łaski – głosował za 
8. Radny Stanisław Walaszczyk – głosował za 
9. Radna Małgorzata Dudkiewicz – głosowała za 
10. Radny Karol Bakacz – głosował za 
11. Radny Maciej Maksajdowski – głosował za 
12. Radny Bogdan Marszałek – głosował za 
13. Radny Roman Witoński – głosował za 
14. Radny Kamila Lewandowska – głosowała za 
15. Radny Krzysztof Krawczyk – głosował za 
 
Uchwała Nr II/5/2018 Rady Gminy Brzeziny z dnia 28 listopada 2018 r. w sprawie: 
ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Brzeziny, została podjęta: 15 głosami za.   
 
Wójt Gminy Brzeziny Marek Cieślarczyk  zapewnił, że na te pieniądze będzie ciężko 
pracował dla dobra Gminy Brzeziny. 
 
Ad. 7, 8, 9 
 
Radny Roman Witoński zwrócił się do Posła na Sejm Jerzego Kozłowskiego. Zapytał  o 
zbiornik Wielowieś Klasztorna? Dodał, że dawniej Poseł o to zabiegał i na pewno jakieś 
informacje na ten temat ma. 
 
Poseł na Sejm Jerzy Kozłowski odpowiedział, że sołtysi potwierdzą, że o stanie prawnym 
zbiornika pisma były kilka razy  wysyłane. Dodał, że przez tyle lat narosły nieporozumienia 
wokół zbiornika. Po spotkaniu z Dyrektorem Generalnym w Warszawie, spotkaniu z 
ówczesną instytucją tj. Generalna Dyrekcją Ochrony Środowiska,  która tłumaczyła, że nie 
było wydanej decyzji środowiskowej. Dodał, że pewne Stowarzyszenie chciało wyłudzić 
pieniądze. Dodał, że okazało się, że jest wydana decyzja środowiskowa. Okazało się również, 
że Poznań tego nie sfinansuje. Poinformował, że kamyczek finansowy jest w Warszawie. 
Poinformował, że  to tak wielka inwestycja  musi być wpisana w budżet centralny. 
Poinformował, że jeśli zostanie przegłosowana to musi być większość w sejmie. Dodał, że w 
ciągu dwóch tygodnie będzie uchwalony budżet na 2019 r. i nie ma możliwości wpisania 
poprawki, żeby finansowanie poszło w 2019 r. Poinformował, że jest szansa  jeśli zmieni się 
układ władzy w następnych wyborach. Dodał, że gdy inwestycja będzie ze strony 
kosztorysowej dobrze obliczona prze inwestora w tedy będzie można dodać do budżetu w 
2020 r. Dodał, że decyzja środowiskowa jest wydana, przez wiele lat okłamywano 
społeczeństwo,  gminę Brzeziny i sąsiednie gminy. Poinformował, że ze strony formalnej jest 
wszystko ok, tylko brak pieniędzy. 
 
Radny Hieronim Molka zapytał w imieniu sołtysów, dlaczego składy osobowe komisji się 
zmieniły, zwiększyły? Dodał, że nie umiał odpowiedzieć na to pytanie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Brzeziny Karol Bakacz odpowiedział, że Komisja Rolnictwa 
miała 8 osób dzisiaj ma 7 osób, Komisja Oświaty miał 6 osób dzisiaj ma 7 osób, Komisja 
Bezpieczeństwa miała 6 osób i dzisiaj 6 osób. 
 
Sołtys wsi Przystajnia Henryk Maciuszczak podziękował Wójtowi Gminy Brzeziny za 
zapraszenie sołtysów na sesję Rady Gminy Brzeziny. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Brzeziny Karol Bakacz dodał, ze decyzja zapadła wspólnie z 
Panem Wójtem. 



  

 
Sołtys wsi Czempisz Grażyna Misiak jako Przedstawiciel Wielkopolskiej Izby Rolniczej 
poinformowała, że uczestniczyła w dniu 22 listopada 2018 r. na Międzynarodowych Targach 
na III Forum Rolników i Agrobiznesu. Dodała, że w Sesji Głównej uczestniczył Minister 
Rolnictwa Pan Krzysztof  Ardanowski. Później były sesje tematyczne: uprawa i technika. 
Sesje tematyczne były podzielone: 1. Uprawa, siew. Jak uzyskać zdrowy, wyrównany łan, jak 
efektywnie chronić uprawy w dobie zmian klimatycznych. Dodała, ze przywiozła drobne 
upominki dla sołtysów, Pana Wójta i Sekretarza. 
 
Ad.10 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady I 
nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Brzeziny o godz. 1417. 

 
 

Przewodniczący obrad     Protokolant 
 

.......................................    ................................................. 


